
PROTOKÓŁ Nr 0012.1.5.2017 z posiedzenia  Komisji Skarbu  w dniu 28 marca 2017r.  
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój. Czas posiedzenia:  godz. 14.30 -16.10. 
W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   komisji  oraz  zaproszeni  goście,  zgodnie    z załączonymi listami obecności. 
Porządek obrad:  1. Otwarcie posiedzenia.  2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Aspekt finansowy gospodarki odpadami. 
4. Sprawy bieżące: 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój wraz z autopoprawkami,   Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój                   na 2017 rok wraz z autopoprawkami,   Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązującej na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, Gmin Mszana, Godów i Pawłowice na okres od dnia 1.05.2017r. do dnia 30.04.2018r.” ,   Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Polityki Zdrowotnej dla Mieszkańców Jastrzębie-Zdrój na rok 2017”,   Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój,   Wniosek o umorzenie należności głównej i odsetkowej,   Wniosek o umorzenie należności głównej i odsetkowej,   Zawiadomienie Regionalnej Izby Obrachunkowej  dotyczące wszczęcia postępowania nadzorczego wobec uchwały nr II.8.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących  niepubliczne żłobki i kluby dziecięce na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
5. Wolne głosy i wnioski. 
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 21 lutego 2017r. 
7. Zakończenie posiedzenia.     
 



 Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.   
Przewodniczący Szymon Klimczak otworzył posiedzenie. Powitał zaproszonych                     na posiedzenie gości oraz członków Komisji.   Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad.  Szymon Klimczak odczytał proponowany porządek obrad, który następnie Komisja przyjęła jednogłośnie.  Ad. 3. Aspekt finansowy gospodarki odpadami.  Janusz Buda Proponuję realizację tego punktu po zrealizowaniu spraw bieżący.  Komisja wyraziła zgodę.  
Ad.4.  Sprawy bieżące:   Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój wraz z autopoprawkami, 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój                   
na 2017 rok wraz z autopoprawkami, 

Skarbnik Miasta Dariusz Holesz omówił projekty uchwał oraz autopoprawki.   Tadeusz Sławik Zadanie modernizacja szkoły w Boryni zamknie się w kwocie 18 mln złotych?  Dariusz Holesz Łącznie z przedszkolem tak, na obydwa zadania przeznaczona jest taka kwota.                Budowa przedszkola jest wydatkiem niekwalifikowanym, tylko część związana                          z ociepleniem jest wydatkiem kwalifikowanym.  Tadeusz Sławik Ile możemy uzyskać z tych 18 mln?  Dariusz Holesz Ok. 8,6 mln złotych.  Tadeusz Sławik Prognozy związane z zadaniem obejmowały ok. 8 mln, obecnie jest dwa miliony więcej. Jeśli chodzi o zmianę lokalizacji Przedszkola Specjalnego, decyzja była podjęta bardzo szybko, czy była rozważana inna lokalizacja, docelowa, zakładam, że obecna lokalizacja jest lokalizacją przejściową.   Anna Hetman Zmiany następowały zbyt szybko i nie mieliśmy czasu aby do czegokolwiek się przygotować, aby wprowadzić przedszkole do miejsca docelowego, musza być spełnione 



wszystkie warunki budowlane i sanitarne, takiego obiektu w mieści nie mamy, który by spełniał te warunki. Wielkopolska była rozważana od samego początku, na chwile obecną nie ma żadnych szans, aby to przedszkole mogłoby zafunkcjonować. Decyzja musiała być podjęta dość szybko, były dokumenty przedstawiane przez panią Dyrektor Szpitala, argumentowane warunkami lokalowymi i nagłymi zmianami w NFZ, które powodowały, że Szpital musi się dostosować w inny sposób do tego, aby móc pozyskiwać środki na leczenie i rehabilitację dzieci. To spowodowało podjęcie przez nas decyzji już teraz. Budynek nie będzie dostosowywany ze względu na to, że nie jest to budynek docelowy.   Tadeusz Sławik Czy docelowym miejscem jest ul. Wielkopolska? Czy przygotowane są koncepcje i plany w tym zakresie?  Anna Hetman Założenia są, jeszcze nie mamy żadnych projektów w tym zakresie, zobaczymy, jaki będzie nabór do szkoły w tym roku. Zobaczymy ile pomieszczeń będzie uwolnionych, jeśli będzie to wystarczające do projektowania i wejście z remontem w kolejnym roku szkolnym czyli od września 2017 roku to będziemy w tym kierunku działać.   Tadeusz Sławik Jeśli chodzi o budynek Spółki Brackiej, jaką część budynku zajmuje Przedszkole?  Anna Hetman Trochę więcej niż 1/3 pomieszczeń, 1/3pomieszczeń zajmuje Uniwersytet Trzeciego Wieku, część pomieszczeń jest wolnych, które przeznaczamy na tworzenie Centrum Innowacji Nauki i Biznesu, we wrześniu można składać wnioski o finansowanie podobnego typu pracowni i będziemy przygotowywać się do tego.  Obecnie rehabilitacja dla dzieci będzie nadal prowadzona w budynku Szpitala,                          a pracownicy z dziećmi będą dochodzić do Szpitala na rehabilitację.   Szymon Klimczak A jeśli zostanie zmieniona lokalizacja Przedszkola na ulice Wielkopolską?  Anna Hetman W tej chwili jest to zamiejscowy ośrodek Szpitala, jeśli będzie przedszkole                                   na ul. Wielkopolskiej, to musimy się zastanowić, czy jest to przedszkole przy Szpitalu,       czy po prostu Przedszkole specjalne. Formuła prawna byłaby inna, wówczas nie odbywałaby się rehabilitacja w takim zakresie jak prowadzi Szpital, raczej rewalidacja. Obecnie jest coraz mniej dzieci wymagających szerokiej rehabilitacji , a większość dzieci jest z zespołem Asbergera, ADHD. Dzieci z niepełnosprawnością sprzężoną jest mniej, i to one wymagają rehabilitacji medycznej.   Tadeusz Markiewicz Co spowodowało, że przy próbie rozmów, rozważania możliwości docelowego przeniesienia Przedszkola spowodowało to wówczas tak ogromny odzew społeczny? Co było podstawą nakręcania tej całej sytuacji, gdzie teraz okazuje się, iż na już trzeba przenieść Przedszkole w miejsce tymczasowe.   Głosowanie radnych:   Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój wraz z autopoprawkami 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.  



 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój                   
na 2017 rok wraz z autopoprawkami 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.    Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązującej na terenie Miasta Jastrzębie-
Zdrój, Gmin Mszana, Godów i Pawłowice na okres od dnia 1.05.2017r. do dnia 
30.04.2018r.” 

 
Projekt uchwały przedstawił Tadeusz Pilarski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji. 
 
Damian Gałuszka 
Czym spowodowana jest podwyżka opłaty abonamentowej? 
 
Tadeusz Pilarski 
Podyktowane jest to wzrostem opłat pocztowych, poczta stała się monopolistą, o 100% 
wzrosły koszty opłat pocztowych. Jest to podwyżka ok. 4 groszy/m 3. Mamy ponad 1000 
km sieci wodociągowej i kanalizacyjnej, jesteśmy potentatem jeśli chodzi o majątek, ten 
majątek trzeba utrzymać i swoje kosztuje. Średnia cena wody i ścieków w woj. śląskim 
jest ok. 15 zł, u nas ok. 11 zł, jest to ok. 4 zł. różnicy.  
 
Tadeusz Sławik 
Miasto się zmniejsza, ubywa przemysłu, jakie są konsekwencje? Proszę przyjąć do 
wiadomości i spróbował przełożyć to na działania samorządu. Co oznacza likwidacja Jas-
MOS-u.?  Dwa tysiące miejsc pracy mniej, ubytek przychodów miasta, firm, całego 
szerokiego rynku. Takie są konsekwencje. Będziemy mieli wyremontowane szkoły, 
jednak z tego nie przybędzie nam pieniędzy, a mieszkańców ubywa. 
 
Roman Foksowicz 
Zgadzam się z radnym, plany zamknięcia kopalni Jas-Mos znane były od 10-15 lat, rok 
2022 był rokiem planowym do zamknięcia. Zbudowanie alternatywy dla górnictwa nie 
zrealizuje się w ciągu roku czy dwóch, te działania trzeba było podjąć 15 – 20 lat temu. 
Wtedy, gdy były znane daty likwidacji, zamykania poszczególnych kopalń. Staramy się 
podejmować działania, aby tę alternatywę budować.  
 
Tadeusz Sławik 
Również się z panem zgadzam, jednak w tej kadencji, strumień środków finansowych 
jest skierowany w inną stronę niż na gospodarkę. Wydamy 18 mln złotych na remont 
szkoły, ja bym wolał, aby te środki poszły na gospodarkę. To jest kwestia trudnych 
decyzji. Słusznie pan wspomniał, że jest to proces wieloletni, ale pytanie, co jest robione 
w tej kadencji, w której jesteśmy.  
 
Roman Foksowicz 
Nie chce powiedzieć, że nic nie było zrobione, jednak działania podejmowane były w zbyt 
małym zakresie. Mamy strefy ekonomiczne, jednak nie wszystkie przygotowane tak, aby 
natychmiast przyjąć inwestorów. W ciągu ostatnich dwóch lat pojawiło się siedmiu 



inwestorów, pięciu już podpisało umowy, dwóch wkrótce również podpisze umowy. 
Powoli nasze strefy ekonomiczne- inwestycyjne się zapełniają. Dodatkowo, pomysł 
przebiegu Drogi Głównej Południowej obok Kopalni Jas-Mos, żeby te tereny włączyć do 
terenów inwestycyjnych, to jest świetny pomysł, aby tam stworzyć centrum 
przeładunkowe.  
 
Tadeusz Sławik 
Na najbliższym posiedzeniu będzie spotkanie z Jastrzębską Spółką Kolejową, aby realnie 
rozpocząć tę współprace na poziomie Komisji.  Start winien nastąpić już, jest to czas na 
rozpoczęcie intensywnych rozmów i działań.  
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.  
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Polityki Zdrowotnej dla Mieszkańców 

Jastrzębie-Zdrój na rok 2017”, 
 
Projekt uchwały omówił Janusz Buda – Zastępca Prezydenta Miasta.  
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.  
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
Projekt uchwały omówił Marek Krakowski – Dyrektor Jastrzębskiego Zakładu 
Komunalnego.  
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.  
 Wniosek o umorzenie należności głównej i odsetkowej, 
 
Wniosek omówiła Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.  
 
 Wniosek o umorzenie należności głównej i odsetkowej, 
 
Wniosek omówiła Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0.   Zawiadomienie Regionalnej Izby Obrachunkowej  dotyczące wszczęcia postępowania nadzorczego wobec uchwały nr II.8.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej dla podmiotów prowadzących  niepubliczne żłobki i kluby dziecięce na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój.  
Komisja przyjęła do wiadomości.  



 
Realizacja punktu 3 porządku obrad: ASPEKT FINANSOWY GOSPODARKI ODPADAMI.  Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  Honorata Uchto omówiła temat oraz przedstawiła prezentację Aspektu finansowego gospodarki odpadami komunalnymi.   Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  Ad.5.  
Wolne głosy i wnioski. 
 
Komisja podjęła wniosek w następującym temacie: 
Wniosek Komisji Skarbu:  Komisja Skarbu wnioskuje do Prezydenta Miasta oraz Przewodniczącego Rady Miasta o wspólne przygotowanie i podjęcie na najbliższej sesji zwyczajnej Rady Miasta projektu uchwały intencyjnej o stworzenie, z najwyższymi władzami Rzeczypospolitej Polskiej,                w naszym mieście Centrum Innowacji, Nauki i Biznesu, w kontekście dzisiejszego porozumienia Premierów Państw Grupy Wyszehradzkiej o wspieraniu i promocji innowacyjności Państw Członkowskich.   Wniosek przyjęto jednogłośnie.  
Ad.6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 21 lutego 2017r. 
Protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.7. Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji podziękowali zebranym za przybycie i zakończyli obrady Komisji.  
 
 
Protokołowała           Agnieszka Bąk 

 
        Przewodniczący                 Komisji Skarbu  

 Szymon Klimczak  


